
خبر کوتاهاخبار
وزیر بهداشت اعلام کرد:

اثربخشی ۹۶ درصدی واکسن پاستوکووک برای کودکان 

خطر خشکیدگی درختان پایتخت؛

احتمال قطع آبِ بوستان های جنگلی تهران به دلیل کم آبی

پروژه احداث مخزن 2500 متر مکعبی بوستان ولایت وارد مرحله اجرای بتن وآرماتوربندی شد

تاکید وزیر جوانان بر پیشگیری از چالش های جمعیتی آتی

دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا:

سویه های جدید کرونا نگران کننده است

مطالعات،  اساس  بر  گفت:  بهداشت  وزیر 
پاستوکووک  واکسن  درصدی  اثربخشی حدود ۹۶ 
آن،  های  ویژگی  از  یکی  که  ثابت شده  سوبرانا  یا 

استفاده برای کودکان و نیز نوبت یادآور است.
راه  و  افتتاح  حاشیه  در  اللهی  عین  بهرام 
جانوری  های  سلول  کشت  بایورآکتورهای  اندازی 
پاستور  انستیتو  تحقیقاتی  تولیدی  مجتمع  در 
افتتاح  با  امروز  اظهار داشت: خوشحالیم که  ایران 
تا   ۴ بین  ماه  در  توانیم  می  بایورآکتورهای جدید 
تولید  ایران  در  پاستوکووک  واکسن  دُز  میلیون   ۵

کنیم. 
این  مهم  های  ویژگی  از  یکی  افزود:  وی 
کرونا  واکسن  به  محدود  که  است  این  بایورآکتور 
ها  واکسن  سایر  ساخت  برای  تواند  می  و  نیست 
هم مورد استفاده قرار گیرد و این حاصل فعالیتی 
مشترک بین وزارت بهداشت و دانشمندان ایرانی و 

کوبایی است. 
های  تلاش  شد:  یادآور  بهداشت  وزیر 
امروز  و  رسید  ثمر  به  پاستور  انستیتو  دانشمندان 
از  بسیاری  در  بلکه  ایران  در  تنها  نه  واکسن  این 

کشورهای دیگر قابل استفاده است.
دکتر عین اللهی خاطرنشان کرد: خوشحالیم 
بایورآکتورهای  پاستور،  انستیتو  در  امروز  که 
پیشرفته در تولید واکسن که حاصل همکاری های 

مقامات  حضور  با  بود،  کوبا  و  ایران  بین  مشترک 
جمهوری کوبا، افتتاح شد و این اقدامات در مسیر 
شمار  به  ارزشمندی  دستاورد  کرونا،  بیماری  مهار 

می رود.

کوبا  وزیر  نخست  معاون  کابریساس،  ریکاردو 
ایران  در حاشیه این مراسم گفت: مفتخرم که در 
در  جدید  بایورآکتورهای  افتتاح  و  دارم  حضور 
مشترک  همکاری  از  نشان  ایران،  پاستور  انستیتو 
بین این موسسه و نیز انستیتو فینلای کوبا دارد و 
این کار مشترک، برای مردم دو کشور مفید بوده 

و هست. 
بین  مشترک  های  همکاری  داد:  ادامه  وی 
از سالها پیش شروع شد و در حال  ایران و کوبا 
می  خوبی  به  را  ها  همکاری  آن  نتیجه  حاضر، 

بینیم. 
فینلای  انستیتو  رییس  ویسنته،  پروفسور 
مشترک  های  تلاش  حاصل  امروز  گفت:  هم  کوبا 
با انستیتو پاستور ایران را می بینیم. واکسن هایی 
داریم که با ایران ۵ سال است بر روی آن کار می 
کنیم و برای کودکان مورد استفاده قرار می گیرد. 
همچنین برای ساخت واکسن کووید1۹، همکاری 
تشکر  ایران  پاستور  انستیتو  از  و  داشتیم  نزدیکی 
می کنیم. برای ما این لحظه تاریخی است چراکه 

همکاری های مشترک به ثمر رسیده است.

زیست  محیط  سلامت،  کمیسیون  رئیس 
آبِ  احتمالی  قطع  به  نسبت  شهری  خدمات  و 
ابراز  کم آبی  دلیل  به  تهران  جنگلی  بوستان های 

نگرانی کرد.
»مهدی پیرهادی« رئیس کمیسیون سلامت، 
آخرین  درباره  شهری  خدمات  و  زیست  محیط 
وضعیت آبی در شهر تهران با توجه به کمی بارش ها 
اظهار داشت: یکی از مشکلاتی که در سال جاری 
آسمانی  نزولات  کاهش  است،  روبرو  آن  با  کشور 
است که احتمالا به همین دلیل با موضوع کمبود 

آب مواجه خواهیم بود. 
با تاکید بر اینکه همه  دستگاه های اجرائی  او 
باشند،  داشته  دغدغه  مسئله  این  به  نسبت  باید 
در  را  ویژه ای  توجه  متاسفانه  که  هرچند  گفت: 
چند ماه گذشته از سوی سازمان ها و ارگان ها برای 
فرهنگ سازی و آموزش در زمینه مصرف آب خیلی 
ندیده ام. اقداماتی انجام شده اما خیلی مختصر بوده 

و رسانه ملی هم باید در این زمینه اقدام کند. 
بحران،  از  قبل  باید  کرد:  اضافه  پیرهادی 

باید  زمینه  این  در  و  کنیم  بحران  از  پیشگیری 
نسبت به کاهش مصرف آب اقدام کنیم. 

و  زیست  محیط  سلامت،  کمیسیون  رئیس 
خدمات شهری شورای شهر تهران با تاکید بر توجه 
آبی  کم  شرایط  در  شهری  سبز  فضای  مساله  به 
گفت: از سوی دیگر آب مورد نیاز فضای سبز شهر 
تهران نکته مهمی است که باید به آن توجه کرد. 
در برخی از بوستان های جنگلی با توجه به کمبود 
آبی که با آن روبرو خواهیم شد، وزارت نیرو در نظر 
ندارد که به این بوستان ها آب دهد و ممکن است 

به خشکی برخی از درختان منجر شود. 
برای  نیرو  وزارت  دارم  تقاضا  گفت:  پیرهادی 
این موضوع حتما یک فکر جدی کند تا منجر به 
تابستان  فصل  در  درختان  از  برخی  شدن  خشک 

نشود. 
او با بیان اینکه این مطالبه جدی ما در تهران 
است، گفت: چرا که تهران با این حجم از آلودگی 
اگر درختان آن نیز بخواهند دچار خشکی به دلیل 
قطعی آب شوند، اتفاق خیلی بزرگ و فاجعه است 

شامل  است  ممکن  اقدام  این  دهد.  می  رخ  که 
که  البته  بوستان های جنگلی شود،  از  برخی  حال 
مجموعه  و  شهر  شورای  بین  خوبی  خیلی  تعامل 
آینده  برای سال های  و  دارد  وجود  فاضلاب  و  آب 
فاضلاب  و  آب  مجموعه  با  که  اقداماتی  از  یکی 
انجام می دهیم ایجاد ظرفیت هایی در بوستان ها و 
این  بعد  سال های  در  که  است  جنگلی  پارک های 

اتفاق رخ ندهد. 
و  زیست  محیط  سلامت،  کمیسیون  رئیس 
تنها  ما  گفت:  تهران  شهر  شورای  شهری  خدمات 
فکر  بعد  سال های  در  و  هستیم  امسال  نگران 
می کنم با تعاملی که بین شورای شهر و وزارت نیرو 
وجود دارد این موضوع حل شود. کارهای خوبی در 
آب  مصرف  بمنظور صرفه جویی  تهران  شهرداری 

انجام شده اما این یک عزم جدی می خواهد.
او با اشاره به ضعف در اجرای قوانین گفت: برای 
خیلی از موضوعات قوانین را در کشور داریم، اما در 
حوزه اجرا ضعف داریم. برای مثال تبصره 1۶ مقررات 
مربوط  بهداشتی  تاسیسات  به  که  ساختمان  ملی 

می شود حتما به صرفه جویی در مصرف آب کمک 
می کند و یکی از موضوعاتی که می تواند در این زمینه 
کمک کند اجرای مبحث 1۶ مقررات ملی ساختمان 
است که شست و شوی محوطه ساختمان ها و آبیاری 
تصفیه  طریق  از  را  برج ها  و  شهرک ها  سبز  فضای 
فاضلاب انجام دهیم و این باعث می شود که هدر رفت 
آب به کمترین میزان ممکن برسد که کمک مهمی در 

صرفه جویی مصرف آب می کند. 
درباره آخرین وضعیت  به سوالی  پاسخ  او در 
آتش  به  توجه  با  چیتگر  جنگلی  پارک  در  آبی 
سوزی هایی که در سال ۹۹ در آن رخ داد، گفت: 
در یک مقطعی قطعی آب صورت گرفت و چنین 
موضوعی پیش آمد. از وزارت نیرو تقاضا دارم آب 
را  امسال  باید  نکنند.  قطع  را  بوستان های جنگلی 
با تفاهم هایی که  سپری کنیم تا برای سال بعد و 
شود.امسال  حل  مشکلات  هستیم  انجام  حال  در 
به واسطه بارش هایی که صورت گرفته است همه 
سپری  بتوان  را  امسال  تا  کنند  کمک  باید  مردم 

کرد.

شهردار منطقه 1۹ گفت: پروژه ساخت مخزن 
به منظور  بوستان ولایت  بزرگ ۲۵۰۰ متر مکعبی 
کمک به آبیاری فضای سبز و تأمین آب شرب این 
مرحله  وارد  ریزی  قلوه  عملیات  اتمام  با  بوستان، 

اجرای بتن وآرماتوربندی شد.
اشاره  با  هدایت  مهدی  امتیاز،  گزارش  به 

 ۳ مترمکعبی  و ۵۰۰  هزار  این مخزن ۲  اینکه  به 
سلولی در زمینی به مساحت ۶۵۰ متر مربع پشت 
است  ساخت  حال  در  ولایت  بوستان  شادی  قلعه 
مخزن  این  عمرانی  عملیات  حاضر  حال  در  افزود: 
به مرحله اجرای بتن وآرماتوربندی رسیده که پس 
از آن نیز فعالیت اجرای لوله زهکشی  آغاز خواهد 

شد.
هدایت خاطر نشان کرد: پس از اتمام مرحله 
شود  می  بینی  پیش  وآرماتوربندی  بتن  اجرای 

پیشرفت این پروژه به ۴۵ درصد برسد.
در  مخزن  دو  ظرفیت  مسئول  این  گفته  به 
حال اجرا هزار متر مکعبی برای تأمین آب مصرفی 

و  است  فضای سبز  آبیاری  و  نگهداشت  نیاز  مورد 
یک مخزن ۵۰۰ مترمکعبی نیز به منظور نگهداری 
آب شرب و رفع مشکل افت فشارآب آبخوری ها و 
ساخته  مواقع ضروری  در  بهداشتی  های  سرویس 
در  انرژی  باعث صرفه جویی مصرف  که  می شود 

این بوستان خواهد شد.

وزیر ورزش و جوانان از برگزاری برنامه های گسترده در سراسر 
کشور به مناسبت روز و هفته جمعیت خبر داد و گفت: در سطح ملی 
اجتماعی حوزه  فعالان  از  تجلیل  و  با هدف هم افزایی  رویداد مهمی 
جمعیت با عنوان ایران جوان و با مشارکت دیگر دستگاه های اجرایی 
مانند معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری وزارت فرهنگ و 
برگزار  )فردا(  و سه شنبه  )امروز(  روزهای دوشنبه  در  اسلامی  ارشاد 

می شود.
، دکتر سید حمید سجادی افزود: با توجه به کاهش قابل توجه 
فرزندآوری در دهه های اخیر و با توجه به روند کاهشی رشد جمعیت 
جمعیت  کاهش  جمله  از  آن  پیامدهای  و  اخیر  سال های  در  کشور 
معظم  رهبر  آینده  دهه های  در  جمعیت  سالخوردگی  و  کار  نیروی 
دستگاه های  به  را  جمعیت  کلی  سیاست های   ،۹۳ سال  در  انقلاب 
مختلف ابلاغ کردند. پس از ابلاغ سیاست های کلی جمعیت از سوی 
مقام معظم رهبری، به پیشنهاد سازمان ثبت احوال کشور و تصویب 
ابلاغ  روز  با  مصادف  اردیبهشت   ۳۰ فرهنگی،  انقلاب  عالی  شورای 
سیاست های کلی جمعیت از سوی مقام معظم رهبری به عنوان »روز 
ملی جمعیت« در تقویم رسمی کشور به ثبت رسید تا دستگاه های 
اجرایی و مرتبط با مسائل جمعیتی به صورت جدی روی موضوع رشد 

جمعیت کار کنند.
وی با اشاره به مفاد این سیاست ها بیان کرد: این سند که دارای 
نظام  ارکان  بین  کار  تقسیم  و  هماهنگی  ضرورت  بر  است  بند   1۴

و  نرخ رشد جمعیت  زمینه جبران کاهش  در  مرتبط  و دستگاه های 
ازدواج،  موانع  رفع  از سطح جانشینی،  بیش  به  باروری  نرخ  رساندن 
ارائه تسهیلات مناسب به مادران به ویژه در دوره بارداری و شیردهی، 
زنان،  و  مردان  ناباروری  زایمان،درمان  هزینه های  بیمه ای  پوشش 
افزایش  تأمین سلامت، تغذیه سالم جمعیت،  بنیان خانواده،  تحکیم 
امید به زندگی، توانمندسازی و حفظ جمعیت در روستاها، مدیریت 
مهاجرت به داخل و خارج، ارتقای وفاق و همگرایی اجتماعی، ترویج 
سبک زندگی اسلامی – ایرانی و همچنین رصد مستمر سیاست های 

جمعیتی تأکید شده است.
این  ابلاغ  از  متاسفانه پس  اینکه  بیان  با  جوانان  و  ورزش  وزیر 
سیاست ها دستگاه های اجرایی آنچنان که باید و شاید نتوانستند در 
این حوزه کارنامه قابل قبولی از خود ارائه دهند گفت: اجرای کامل 
اجرایی  دستگاه های  هماهنگ  اقدام  بر  علاوه  سیاست ها  این  مفاد 
مستلزم مشارکت جدی مردم و فعالان اجتماعی است و در این مسیر 
از نقش فعالان وتاثیرگذاران اجتماعی در این عرصه نباید غفلت کرد.

به گزارش پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، وی ادامه داد: 
ایران  عنوان  با  رویدادی  گروه ها،  این  بین  هم افزایی  ایجاد  هدف  با 
و  جمهوری  ریاست  وخانواده  زنان  امور  معاونت  مشارکت  با  جوان 
طی  که  می شود  برگزار  روز  دو  در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت 
آن گروه های مردمی فعال در این حوزه با مسئولان و قانون گذاران 
و  هم افزایی  منظور  به  مشترکی  جلسات  خانواده  و  موضوع جمعیت 

بیان دغدغه ها ونظرات و برنامه ها خواهند داشت و علاوه بر آن طی 
آیینی از برگزیدگان و فعالان اجتماعی این حوزه تجلیل خواهد شد. 
فعلی  وضعیت  کردن  نزدیک   ایران  در  ما  اهداف  مهمترین  از  یکی 

جامعه به حد جایگزینی نرخ باروری است.
وزیر ورزش و جوانان در پایان ابراز امیدواری کرد تا با مشارکت 
و  موانع جمعیت  و  برطرف شدن چالش ها  و  فرهنگی  فعالان  بیشتر 
فرزندآوری که در قانون جوانی جمعیت به خوبی به آن پرداخته شده 
از فرصت شرایط فعلی )دو سوم جمعیت در سنین فعالیت )۶۴ - 1۵ 
را  سرمایه گذاری  و  ذخیره  تولید،  اشتغال،  پتانسیل  و  هستند  سال( 

دارند( استفاده و از چالش های جمعیتی آتی پیشگیری کنیم.

اینکه سویه های  بیان  با  با کرونا  دبیر کمیته علمی کشوری مقابله 
مردم  گفت:  است،  کننده  نگران  کشورها  برخی  در  بیماری  این  جدید 
دچار عادی انگاری شده اند و با این تصور که آمار کرونا کاهش یافته و به 
پایان کرونا رسیده ایم، در اماکن عمومی، فضاهای سربسته، وسایل نقلیه 
عمومی، همایش ها، کنسرت ها و خیابان ها، ماسک های خود را برداشته اند، 
شیوه نامه های  و  نرسیده  پایان  به  کرونا  که  می کنم  تاکید  جدیت  با 

بهداشتی باید همچنان رعایت شود.
علمی  کمیته  برگزاری جلسه  حاشیه  در  دکتر حمیدرضا جماعتی 
آنتی  از  استفاده  بحث  امروز،  جلسه  در  کرد:  اظهار   1۹ کووید  کشوری 
بیوتیک ها در دوره کووید 1۹ مطرح شد که یکی از اساتید نتایج مطالعات 
خود در این زمینه را توضیح داد. براساس این مطالعه، مشخص شد در 
1۰ بیمارستان دانشگاهی و ۴۳ هزار بیماری که در این 1۰ بیمارستان 
بستری شدند، 1۰۰ درصد بیماران حداقل یک آنتی بیوتیک و ۵۰ درصد 
آنها حداقل ۳ آنتی بیوتیک مصرف کردند که این میزان، بی رویه محسوب 
عادی،  های  بخش  در  شده  مصرف  بیوتیک  آنتی  بیشترین  شود.  می 
آزیترومایسین و بیشترین آنتی بیوتیک مصرف شده در بخش های ویژه، 
از آنتی  مِرُوپنم بوده است. هزینه ای هم که در این مدت برای استفاده 
بیوتیک های بی رویه صرف شده، چیزی حدود ۲.۲ میلیون دلار بوده است.
وی افزود: در این مطالعه همچنین مشخص شد در بیمارستان هایی 
که مصرف آنتی بیوتیک بیشتر بوده، میزان مرگ و میر بالاتری نیز گزارش 
شده است که علل مختلفی از جمله عوارض آنتی بیوتیک ها و تداخلات 
دارویی در این زمینه دخیل است، بنابراین لازم است آگاهی پزشکان در 
این زمینه افزایش یابد، زیرا استفاده بی رویه از آنتی بیوتیک ها نمی تواند 
میزان مرگ و میر ناشی از کرونا را کاهش دهد و شاید به دلیل عوارض 

و تداخلات دارویی اثرات عکس نیز بگذارد. از سوی دیگر بار زیادی را به 
هزینه اقتصاد کشور تحمیل می کند. بنابراین لازم است از مصرف بی رویه 

آنتی بیوتیک ها در درمان بیماران مبتلا به کرونا، جلوگیری شود.
دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا ادامه داد: در این جلسه 
مقرر شد که کمیته های اقتصاد درمان که در بیمارستان ها و دانشگاه ها 
و معاونت درمان تشکیل شده بود، دوباره احیا شود. همچنین کمیته های 
استوارد شیپ که در مورد مصرف آنتی بیوتیک ها اقدامات مناسبی انجام 
داده بودند و از قبل از شیوع کرونا آغاز به کار کرده بودند، دوباره احیا شود 
و پروتکل هایشان نیز در معاونت درمان ریوایز شده و به بیمارستان ها ابلاغ 
شود تا از مصرف بی رویه آنتی بیوتیک ها در بیمارستان ها و هزینه هایی 
که به بیمار و اقتصاد کشور وارد می کند، تا حدود زیادی جلوگیری کند.

وی در ادامه در خصوص استفاده از ماسک و رعایت پروتکل های 
بهداشتی، بیان کرد: با توجه به اینکه گزارشاتی از بعضی کشورها مانند 
از   1.1.۷.B جدید  سویه های  بروز  برای  آمریکا  و  آفریقایی  کشورهای 
COVID-1۹ در این کشورها و همچنین بروز دوباره سویه های ترکیبی 
دلتا و اومیکرون در برخی کشورهای خاورمیانه وجود دارد، نگرانی هایی 
از  با موج هایی  اینکه ممکن است در آینده دوباره  بر  ایجاد شده مبنی 
ویروس کرونا مواجه باشیم؛ بنابراین توصیه کمیته علمی بر این است که 
به خصوص  شود،  رعایت  حتما  بهداشتی  های  نامه  شیوه  و  ها  پروتکل 

توسط گروه های پرخطر.
جماعتی همچنین عنوان کرد: توصیه دیگر ما این است که گروه های 
پرخطر مانند سالمندان، افراد یا بیمارانی که سیستم ایمنی ضعیف دارند و 
یا داروهای سرکوب کننده سیستم ایمنی مصرف می کنند، لازم است دُز 
چهارم واکسن کرونا را تزریق کنند. کودکان ۵ تا 11 ساله هم که انجام 

را  واکسیناسیون  حتما  رسیده،  تصویب  به  برایشان  کرونا  واکسیناسیون 
انجام دهند، زیرا کودکان می توانند عامل انتقال بیماری باشند، بنابراین، 
چنانچه واکسیناسیون را انجام ندهند، با بروز سویه های جدید بازهم می 
انتقال و چرخش بیماری و بروز موج های جدید و تشدید  توانند باعث 
بیماری در کشور شوند. افرادی که دُز سوم را هنوز تزریق نکرده اند نیز 
حتما مراجعه کنند و روند واکسیناسیون را تکمیل کنند، زیرا با توجه به 
شرایط، ممکن است در آینده ای نزدیک، با فرارسیدن فصول سرد پاییز و 

زمستان، با سویه ها و پیک های جدید روبرو شویم.
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، وی با بیان اینکه پاندمی 
کرونا در دنیا و ایران به پایان نرسیده و وارد مرحله اندمیک نشده ایم، 
گفت: در حال حاضر مشاهده می کنیم که مردم دچار عادی انگاری شده 
اند و با این تصور که آمار کرونا کاهش یافته و به پایان کرونا رسیده ایم، 
ها،  نقلیه عمومی، همایش  فضاهای سربسته، وسایل  اماکن عمومی،  در 
با جدیت  اند،  برداشته  را  ... ماسک های خود  و  کنسرت ها، خیابان ها 
نامه های بهداشتی همچنان رعایت شود و به  تاکید می کنم که شیوه 

هیچ عنوان تصور نشود که کرونا پایان یافته است.
دبیر کمیته علمی کشوری کرونا در پایان درخصوص وضعیت کرونا 
اکثر کشورهای جهان،  در  درحال حاضر،  یادآور شد:  سایر کشورها،  در 
خودشان،  قبلی  وضعیت  با  مقایسه  در  کرونا  از  ناشی  فوت  و  ابتلا  آمار 
کاهش یافته است، اما سویه هایی که در کشورهای آفریقایی، آمریکا، رژیم 
صهیونیستی و فلسطین اشغالی گزارش شده، می تواند نگران کننده باشد 
و پیش درآمد به وجود آمدن موج های جدید در کشورهای جهان باشد. 
لذا باید از قبل آمادگی لازم را کسب کنیم و این آمادگی نیز با تزریق 

واکسن و تکمیل روند واکسیناسیون میسر می شود.

آغاز طرح ملی »سردار سلیمانی« در 
مدارس

اجرای طرح  پرورش گفت:  و  آموزش  وزیر 
شهید سردار سلیمانی در راستای تحقق اهداف 

زیستی و بدنی سند تحول بنیادین است.
یوسف نوری در آئین کلنگ زنی و آغاز طرح 
شهرستان  در  سلیمانی«  سردار  »شهید  ملی 
در  حضور  کرد:  اظهار  تهران،  استان  بهارستان 
چنین برنامه های سرزنده، شاداب و با نشاطی که 
در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری یعنی 
شود،  می  برگزار  ورزش«   و  تحصیل  »تهذیب، 

مایه مباهات است.
و  آموزش  تلاش های  از  تقدیر  با  وی 
در  تهران،  استان  شهرستان های  پرورش 
ملی  طرح  میزبانی  و  سازی  آماده  راستای 
بود  مدتی  گفت:  سلیمانی«  سردار  »شهید 
پرورش  و  آموزش  ساخت وساز  پروژه های  که 
ویژه  توجه  با  اکنون  اما  بود  شده  متوقف 
این  خیّرین  بخش  مشارکت  و  مسئولین 
در  سرعت  با  و  جهادی  صورت  به  طرح ها 

است. تکمیل  حال 
آمار  به  اشاره  با  پرورش  و  آموزش  وزیر   
ضروری  کرد:  تصریح  جمعیت،  رشد  ارقام های 
موثر  مشارکت  و  حضور  برای  را  زمینه  است 
فراهم  مختلف  اقشار  و  اندیش  نیک  خیّرین 

کنیم.
روابط  و  رسانی  اطلاع  مرکز  گزارش  به 
عمومی وزارت آموزش و پرورش، وی ادامه داد: 
با اجرای طرح ملی »شهید سردار سلیمانی« که 
در راستای برنامه های سند تحول بنیادین انجام 
می شود تلاش می کنیم تا ساحت زیستی و بدنی 
را که از ساحت های ششگانه سند تحول است را 

محقق کنیم.
تحول  سند  اهداف  تحقق  راستای  در 
آئین  امروز  صبح  پرورش،  و  آموزش  بنیادین 
ایجاد  و  طراحی  ملی  طرح  آغاز  و  زنی  کلنگ 
نام  به  مدرسه ای  درون  ورزشی  ۲1۰۰فضای 
با حضور یوسف  »طرح شهید سردار سلیمانی« 
فردوسی  و  )ع(  رضا  امام  مدرسه  در  نوری 
استان  شهرستان های  از  بهارستان  شهرستان 

تهران برگزار شد.
سازی،  بهینه  است،  ذکر  شایان 
متناسب سازی و تبدیل به احسن کردن فضاهای 
افزایش میزان  با هدف  ورزشی درون مدرسه ای 
ساختار  اصلاح  آموزان،  دانش  بدنی  تحرک 
قامتی، افزایش شادی و نشاط و تربیت و تحویل 
مهم ترین  از  جامعه  به  بانشاط  و  سالم  نسلی 

اهداف اجرای این طرح است.

سرانه مصرف »شیر« دانش آموزان؛ هر 
۳ روز، یک لیوان

معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش 
و پرورش با بیان اینکه پس از سال ها وقفه، طرح 
تغذیه رایگان دانش آموزی را آغاز کردیم گفت: 
میانگین سرانه مصرف شیر در دانش آموزان هر 
سه روز یک لیوان است، اما در دنیا هر روز یک 

لیوان است.
صادق ستاری فرد در همایش ملی سفیران 
عدالت  دبستان  در  که  آموزی  دانش  سلامت 
منطقه یک آموزش و پرورش شهر تهران برگزار 
شد با اشاره به نقش عوامل سهیم در تربیت تمام 
دانش  مادر  گذشته  روزهای  در  گفت:  ساحتی 
می شود  حادثه  دچار  اصفهان  استان  در  آموزی 
و این دانش آموز که سفیر سلامت بود به واسطه 
بود  کرده  دریافت  اورژانس  از  که  هایی  آموزش 

جان مادر را نجات می دهد.
تربیتی،  های  ساحت  از  یکی  افزود:  وی 
رهبری  است.  بدنی  تربیت  و  زیستی  ساحت 
نافع  علم  به  معلمان  با  دیدار  در  هفته گذشته 
دانش  استعداد  هم  که  علمی  فرمودند،  اشاره 
وی  بهتر  زندگی  به  هم  و  شکوفا  را  آموزان 
مراقب   ۵۸۰۰ بر  بالغ  کند.  کمک  آینده  در 
 ۵ و  داریم  مدارس  در  سلامت  و  بهداشت 
به  مستقیم  دسترسی  آموز  دانش  میلیون 

دارند. بهداشت  مراقبین 
معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش 
از  اجتماعی  یادگیری  اینکه  بیان  با  پرورش  و 
قرار  توجه  مورد  تربیت  و  تعلیم  فلسفه  حیث 
گرفته است عنوان کرد: یادگیری اجتماعی یعنی 
و  کودکی  دوره  در  که  می گیرم  یاد  و  می بینم 
مقطع دبستان بسیار اهمیت دارد. بسط آموزش 
های خودمراقبتی، آموزش به همسالان از طریق 
و  آموزش  جدی  های  برنامه  از  آموزان  دانش 
سفیران  جدی  و  فعال  مشارکت  است.  پرورش 

سلامت را شاهد بوده ایم.
پرمخاطره  سالِ  داد: سه  ادامه  فرد  ستاری 
اقدامات  واسطه  به  امروز  که  داشتیم  کرونا  با 
انجام شده از بحران کرونا عبور کرده ایم. چقدر 
است  ممکن  حضوری  آموزش  که  بودیم  نوران 
موجب پیک هفتم کرونا شود که به همت تلاش 
های  آموزش  در  چشمگیری  موفقیت  همکاران 
حضوری داشتیم و مرهون دانش آموزان، معلمان 

و خانواده ها هستیم.
وقفه،  ها  سال  از  پس  اینکه  بیان  با  وی 
طرح تغذیه رایگان دانش آموزی را آغاز کردیم 
گفت: در حال حاضر میانگین سرانه مصرف شیر 
است،  لیوان  یک  روز  سه  هر  آموزان  دانش  در 
تغذیه  است. طرح  لیوان  روزیک  دنیا هر  در  اما 
شروع  بلوچستان  و  سیستان  و  البزر  از  رایگان 
شده و ۷۵ هزار دانش آموز تاکنون تحت پوشش 
پایلوت طرح تغذیه رایگان در مناطق محروم قرار 
سوی  به  یاری  دست  مسیر  این  در  و  گرفته اند 

دیگر دستگاه ها بلند می کنیم. 
معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش 
و پرورش افزود: برای تحرک، نشاط و شادابی در 
مدرسه برنامه های جدی داریم. ناهنجاری قامتی 
از چالش های جدی ماست که بهبود آن را در 
قالب برنامه مشترکی با ستاد اجرایی فرمان امام 
دنبال می کنیم. مکمل یاری آهن، ویتامین دی 
امید  و بهداشت دندان را در دستورکار داریم و 

است بتوانیم آن را بسط دهیم.
و  بهداشت  اتاق   1۳۲۳ ایجاد  افزود:  وی 
انجام  بهداشتی  اقلام  به  مدرسه   ۵۰۰۰ تجهیز 

شده است.

در اولین قرار خدمت شهردار تهران در منطقه یک
۳ پروژه شهری افتتاح می شود

۳ پروژه شهری دراولین قرار خدمت شهردار 
ارتقاء سرانه های  با هدف  تهران در منطقه یک، 
ورزشی، فرهنگی و فضای سبز در محلات شمال 

تهران افتتاح می شود.
حاجوی  رضا  حمید  امتیاز؛  گزارش  به 
اظهار  فوق  مطلب  بیان  با  منطقه  این  شهردار 
دوشنبه  یک   منطقه  شهری  های  پروژه  داشت: 
۲۶ اردیبهشت ماه در بازدید علیرضا زاکانی شهردار 
تهران و معاونان ایشان در منطقه یک افتتاح  می 
از  تهران  شهردار  بازدید  دراین  گفت:  وی  شود. 
مقبره الشهدای شهرک شهید محلاتی، پروژه طرح 
انتقال مرکز زباله اوشان، ۳۵ متری شهید افتخاری، 
میدانگاه فرهنگی و اجتماعی امامزاده صالح )ع(و... 
بازدید و با خانواده شهدا دیدار می کند. حاجوی 
به بررسی مشکلات موجود در نواحی اشاره کرد و 
گفت: تمام موارد با دقت مشخص شده و معاونان 
شهردار تهران با حضور در معاونت ها و نواحی به 
حل و رفع مشکلات و گره های موجود خواهند 
پرداخت تا قرار خدمت بدون کوچکترین وقفه ای 
را  رسانی  خدمات  یک  منطقه  شهروندان  و  اجرا 

حس کنند.

به منظور بهینه سازی و پاسخ به درخواست 
شهروندان  ؛

 ایستگاه های اتوبوس منطقه14 
نونوار می شود

ترافیک  و  حمل ونقل  معاونت  سرپرست 
نوسازی  و  بهسازی  عملیات  اجرای  از  منطقه1۴ 
ایستگاه های اتوبوس منطقه بویژه در محور های پر 

تردد خبر داد.
به گزارش امتیاز، محمد ملاصالحی با بیان 
اینکه استفاده از ناوگان حمل ونقل عمومی یکی از 
به منظور  افزود:  نیازهای اساسی شهروندان است، 
کاهش آلودگی هوا و حجم ترافیک، ارائه خدمات 
نظافت  و  تمیزی  جمله  از  شهروندان  به  مطلوب 
اتوبوس ها، کاهش سرفاصله زمانی حرکت اتوبوس ها 
و رسیدگی به ایستگاه های اتوبوس و سرپناه آن ها 
به   اشاره  با  وی  شود.  می  انجام  ایستگاه  در1۶۷ 
بهسازی ایستگاه های اتوبوس محور شهید محلاتی 
افزود: با نصب تابلوهای زمانبندی و اسامی، نقشه 
های همچنین رنگ آمیزی، تعویض شیشه وترمیم 
سرپناه، ایستگاه های اتوبوس در این محور و خیابان 
های منتهی بهسازی شد.  محمد ملاصالحی ادامه 
مسافرین  راحتی  و  ایمنی  افزایش  منظور  به  داد: 
 ۸ نصب  به  نسبت  همچنین  اتوبوسرانی  شبکه 
جام شیشه در۸ متر مربع شیشه سرپناه ایستگاه 
محدوده  و  نبردجنوبی  خیابان  در  واقع  اتوبوس 
ثبت احوال،زمزم،شاهین اقدام شد.وی بابیان اینکه 
این سرپناهها  علاوه بر زیبایی منظر شهری نقش 
مهمی در حفاظت شهروندان در فصول گرم و سرد 
سال دارند، از  استفاده از رنگ های متنوع شفاف و 
طراحی های متنوع شیشه ای برای این سرپناه ها 
خبرداد.   سرپرست معاونت حمل و نقل و ترافیک 
مطلوبیت  افزایش  اینکه  بیان  با  پایان  در  منطقه 
بهینه  و  عمومی  ونقل  حمل  سیستم  از  استفاده 
مدیریت  اولویتهای  از  اتوبوس  ایستگاههای  سازی 
اتوبوسرانی منطقه  تاکید کرد: واحد  شهری است، 
به طور پیوسته در حال تعمیر، نگهداری، تجهیز و 
ایمن سازی ایستگاه های بین خطوط است و نصب 
سیستم روشنایی در داخل ایستگاه های اتوبوس و 
نوسازی صد در صدی سرپناه ایستگاه انجام می شود.

تعداد معتادان متجاهر پایتخت کاهش 
یافته است؟

معاون فرهنگی و اجتماعی شهرداری تهران 
در خصوص وضعیت جمع آوری معتادان در تهران 

توضیحاتی را ارائه کرد.
که  سوال  این  به  درپاسخ  توکلی زاده   امین 
چرا با وجود اقدامات چند ماهه قرارگاه اجتماعی 
به  متجاهر  معتادان  تعداد  هنوز  تهران  شهرداری 
صورت ملموس کاهش نیافته است؟، گفت: قرارگاه 
مدیریت  در  جدید  تجربه  یک  تهران  اجتماعی 
چرا  بود  اجتماعی  آسیب های  حل  برای  شهری 
که یک جمعی از سازمان ها و نهادهایی که روش، 
سبک و اسناد بالادستی متفاوتی داشتند به دور 
از آرم و لوگو دور هم جمع شدند تا یک آسیب 
اجتماعی در تهران را حل کنند و این کار بزرگی 
با حضور  قرارگاه اجتماعی  بود که ۲1 جلسه در 

مسئولان امر برگزار شد.
وی با بیان این که در این مدت هیچ سازمان 
و یا فردی دنبال این نبود که کار یا گزارشی را به 
اسم خود تموم کند، اظهار کرد: همه دغدغه دارند تا 
مشکل حل شود و خوشبختانه این زنجیره همکاری 
اعم از پلیس، استانداری، بهزیستی، سپاه، بسیج و 
غیره شکل گرفته و همه دستگاه ها دور یکدیگر 
قرار گرفته اند تا این آسیبی که به بحران تبدیل 
شده بود را حل کنند. معاون فرهنگی و اجتماعی 
شهرداری تهران اضافه کرد: خوشبختانه می بینید 
که بار دیگر این بحران در حد آسیب تقلیل یافته 
است به گونه ای که اگر شما سه ماه پیش در مورد 
معتادان تهران صحبت می کردید، در خصوص یک 
مساله بحرانی صحبت می کردید اما حالا با اقداماتی 
که صورت گرفته وضعیت تقلیل یافته و بار دیگر در 
زمره آسیب و نه بحران قرار گرفته است و دیگر شهر 
از آن حالت بدی که مجبور بودید وقتی در کوچه 
پس کوچه های هرندی و شوش تردد می کنید از 
وسط معتادان عبور کرده و به آنها تنه بزنید خارج 
شده اید و این کار بسیار سخت و پیچیده ای بود. 
توکلی زاده با بیان این که به صورت زیرساختی در 
هماهنگی  با  گفت:  هستیم،  مشکلات  حل  حال 
دادستانی مکان خرید و فروش ضایعات و تجمیع 
زباله در محلات تعطیل شدند و تعطیلی مغازه های 
ضایعاتی به این معنا است که یکی از زیرساخت های 
خرید و فروش مواد مخدر را کم کردیم چرا که با 
پملب این مغازه ها پولی که برای تبادل مواد لازم 
است، ایجاد نمی شود. وی اضافه کرد: یا در مورد 
خانه های پلاک قرمز که در تهران شناسایی شده اند 
اقدام بزرگی صورت گرفته چرا که این موادفروشان 
بر روی این خانه ها متمرکز می شوند و اتاق اجاره 
می دادند و در هر اتاق 1۰ نفر آلوده می شدند که با 
کمک پلیس و قوه قضاییه برای این خانه های پلاک 

قرمز نیز تمهیداتی اندیشیده شده است.
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